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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska

Szanowny Panie Premierze!
Do mojego biura wp³ynê³o pismo prezesa Okrêgowej Rady Aptekarskiej w Lublinie z proœb¹ o podjê-

cie zdecydowanych dzia³añ w celu ratowania polskich aptek. By pokazaæ, jaka jest sytuacja przedsta-
wiona przez pana prezesa, zacytujê fragment pisma.

„W farmacji prawo nie istnieje, a przepisy nie maj¹ zastosowania. Istnieje natomiast wyzysk chorego
i bud¿etu, ile siê tylko da, korupcja firm dyktuj¹cych ceny oraz warunki i miejsca sprzeda¿y. Firmy
rz¹dz¹ niepodzielnie, w dodatku nie bêd¹c kontrolowane i sprawdzane. Ceny leków naliczane s¹ z sufi-
tu, bo je¿eli w wybranych aptekach – sieciowych albo zaprzyjaŸnionych z przedstawicielem – cena jest
co najmniej o po³owê ni¿sza, to znaczy, ¿e wszêdzie indziej firmy zwyczajnie okradaj¹ chorego i bud¿et
pañstwa. Chory, szukaj¹c oszczêdnoœci, wêdruje do wybranych aptek, bo siê to op³aci. Wyklina «swoje-
go» aptekarza w najbli¿szej aptece od z³odziei, a ten nie jest dopuszczony do promocyjnych, wyj¹tko-
wych cen. Jeszcze siê broni, ratuje jak mo¿e. Tylko co dalej? To bezprawie za chwilê zmiecie z ziemi te
w³aœnie ma³e apteki z ma³ych miejscowoœci. Sieci tam nie pójd¹, bo siê nie op³aci. A fina³ bêdzie taki, ¿e
do apteki chory bêdzie mia³ mo¿e 20, a nawet 30 km. Czy o to chodzi?”

W dalszej czêœci pisma prezes deklaruje, i¿ w przypadku jakichkolwiek w¹tpliwoœci co do przedsta-
wionej sytuacji przeka¿e dodatkowe informacje dotycz¹ce rynku farmaceutycznego i polskich aptek.

W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê z proœb¹ o podjêcie odpowiednich dzia³añ, które spowoduj¹ po-
prawê zaistnia³ej sytuacji.
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